

各級船長和各級輪機操作員的證明書考試合格率
**Passing rates of the examinations for certificates of competency
 (CoCs) of the various grades of coxswains and engine operators**

| 證明書級別 Grades of CoCs | 考試 Examination | 年份 Year | | | | |
|---|-------------------|-------------------------|-------|-------|-------|-------|
| | | 2014 | 2015 | 2016 | 2017 | 2018 |
| 船長一級 Coxswain Grade 1 | 不設考試* None* | 不適用^ Not applicable^ | | | | |
| 船長二級 Coxswain Grade 2 | 筆試 Written | 26.2% | 51.5% | 31.3% | 31.2% | 38.2% |
| | 口試 Oral | 3.6% | 11.0% | 13.9% | 13.4% | 12.9% |
| 船長三級 Coxswain Grade 3 | 筆試 Written | 32.3% | 36.3% | 33.8% | 29.3% | 29.3% |
| 輪機操作員 一級 Engine Operator Grade 1 | 不設考試* None* | 不適用 Not applicable | | | | |
| 輪機操作員 二級 Engine Operator Grade 2 | 筆試 Written | 41.3% | 33.8% | 52.1% | 34.4% | 29.6% |
| 輪機操作員 三級 Engine Operator Grade 3 | 筆試 Written | 33.7% | 33.3% | 26.4% | 28.0% | 30.3% |

備註：

Remarks:

- * 由於船長一級以及輪機操作員一級的考生應已具備一定的航行技能和海上安全知識，因此該兩級別的證明書不設考試。凡符合指定要求、工作經驗和資格，並已通過船長二級或輪機操作員二級考試，可分別獲發船長一級和輪機操作員一級證明書。
- * Since candidates for Coxswain Grade 1 and Engine Operator Grade 1 should have already attained a certain level of navigational skills and marine safety knowledge, there are no examinations for these two grades of CoCs. Any person who meets the specified requirements, working experience and qualifications, as well as passes the examination for Coxswain Grade 2 or Engine Operator Grade 2, could be granted a CoC for Coxswain Grade 1 and for Engine Operator Grade 1 respectively.

- ^ 考生若持有在2007年1月前按照《船舶及港口管制條例》(第313章)的規定發出的60噸及以下船隻船長證明書或漁船船長證明書(無限制條件)而獲承認並發給船長二級證明書，則須另行通過船長二級證明書考試甲部(即筆試與海圖作業測試)，方可獲發船長一級證明書。該考試的合格率为34%(2016年)、31.3%(2017年)及26.7%(2018年)。因為有關的數據不完整，海事處未能提供該考試2016年前的合格率。
- ^ Candidates who obtained a Coxswain Grade 2 Certificate by recognition of a Local Certificate of Competency as Master (60 Tons and under) or Fishing Vessel Master (without restriction or condition) issued under the provisions of the Shipping and Port Control Ordinance (Cap. 313) before January 2007 will need to pass the Coxswain Grade 2 Part A examination, i.e. a written examination and a practical chart work examination, before they are eligible for the Coxswain Grade 1 CoC. The passing rates of the said examination were 34% (2016), 31.3% (2017) and 26.7% (2018). MD is unable to provide the passing rates of said examination before 2016 as the relevant data was incomplete.